
Crna Gora
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 

Broj: 01-59/1 
Podgorica, 19.01.2022. godine

Z A P I S N I K

sa 287. sjednice Savjeta, održane 19. januara 2022. godine

Dvjesta osamdeseta i sedma sjednica Savjeta Agencije za elektronske medije (SAEM) je 
počela u 8.10 sati.

Sjednici su prisustvovali članovi:

1. Dr Branko Bošković,
2. Rajko Todorović,
3. Edin Koljenović,
4. Prof. dr Andrijana Nikolić i
5. Milan Radović.

Pored navedenih, sjednici SAEM-a prisustvovali su i: Goran Vuković -  direktor Agencije, 
Jadranka Vojvodić i Sunčica Bakić - pomoćnice direktora, Elvira Ceković - rukovoditeljka službe za 
odnose sa javnošću i opšte poslove i Ranka Novaković - sekretarka SAEM-a.

Sjednicom SAEM-a predsjedavao je predsjednik dr Branko Bošković.
Rad sjednice pratili su mediji.

Usvojen je sljedeći

DNEVNI RED:

1. Zapisnici sa 280-286. sjednice i I vanredne sjednice;

2. Odluka o raspisivanju javnog konkursa za dodjelu prava na pristup kapacitetu

multipleksa prve DVB-T2 mreže sa nacionalnim pokrivanjem (MUX 1);

3. Žalba na rješenje AEM 02-1261-1;

4. Priprema javnog konkursa za raspodjelu sredstava elektronskim medijima iz Fonda za

podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija;

5. Izmjene Statuta AEM i Poslovnika o radu SAEM i

6. Razno.

a) Dvadestogodišnjica Agencije,

b) Zahtjev Rajka Todorovića,

c) Zahtjevi AKS-a,

d) Elektronske ID kartice i

e) Tonski snimci sjednica SAEM-a.
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• Tačka 1: Zapisnici sa 280-286. sjednice i I vanredne sjednice 
Zaključak:

Usvojeni su zapisnici od 280 do 286. sjednice, kao i zapisnik sa Prve vanredne sjednice.

• Tačka 2: Odluka o raspisivanju javnog konkursa za dodjelu prava na pristup 
kapacitetu multipleksa prve DVB-T2 mreže sa nacionalnim pokrivanjem (MUX 1)

Privredno društvo „A MEADIA TEAM" d.o.o. iz Podgorice, komercijalni emiter opšteg 
televizijskog programa „TV Adria" obratilo se AEM i iskazalo interesovanje za dobijanje prava na 
emitovanje svog programa korišćenjem kapaciteta multipleksa DVB-T2 mreže sa nacionalnim 
pokrivanjem (akt zaveden kod AEM br. 02-117/1 od 11.11.2021.g.).

U skladu sa članom 99 Zakona o elektronskim medijima, člana 9 Zakona o digitalnoj radio- 
difuziji, Plana raspodjele radio-frekvencija iz opsega 174-230 MHz i 470-694 MHz za DTT i T-DAB 
sisteme AEM je dužna da raspiše javni konkurs za dodjelu prava na pristup multipleksu DVB-T2 
mreže sa pokrivanje cjelokupne teritorije Crne Gore. Stručne službe AEM su dostavile predlog 
Odluke o raspisivanju konkursa i tekst metodologije bodovanja.
Zaključci:

Jednoglasno se donosi Odluka o raspisivanju javnog konkursa za dodjelu prava na pristup 
kapacitetu multipleksa prve DVB-T2 mreže sa nacionalnim pokrivanjem (MUX 1) i Odluka o 
kriterijumima i metodologiji bodovanja prijava na javni konkurs za dodjelu prava na pristup 
kapacitetu multipleksa prve DVB-T2 mreže na nacionalnim pokrivanjem -  MUX 1.

Konkurs će biti objavljen na veb-sajtu AEM, u „Službenom listu Crne Gore" i u dnevnom 
listu „Pobjeda". Prijave na konkurs mogu se dostaviti 7 - 15  sati, zaključno sa 24.02.2022. godine, 
neposredno predajom na arhivi AEM ili poštom.

• Tačka 3: Žalba na rješenje AEM 02-1261-1
Direktor AEM je donio Rješenje br. 02-1261/1 od 27.12.2021. godine, kojim je privrednom 

društvu ,,M-Corona" d.o.o. u stečaju iz Bara, emiteru televizijskog programa „TV Corona", izrečeno 
upozorenje kao upravno-nadzoma mjera zbog kršenja kršenja odredbi člana 58, člana 59 stav 5, 
člana 65 Zakona o elektronskim medijima, člana 23 stav 2 Pravilnika o uslovima i postupku 
izdavanja odobrenja za emitovanje, člana 11 Pravilnika o uslovima za određivanje programskih 
sadržaja koji se smatraju sopstvenom produkcijom i tač. 2.1. i 2.2. Odobrenja za emitovanje br. 
0-TV-K-04.

Privredno društvo ,,M-Corona" d.o.o. u stečaju, je blagovremeno dostavilo žalbu rješenje 
(akt zaveden kod AEM br. 01- 40 od 13.01.2022. godine).

SAEM je razmotrio predmetnu žalbu i ostvario uvid u sljedeće spise predmeta: Analizu 
programske strukture komercijalnih TV emitera sa regionalnim pokrivanjem Sektora za monitoring 
AEM (akt br. 02-1247 od 29.11.2021. godine); Zahtjev za izjašnjenje privrednog društva „M- 
Corona" d.o.o. u stečaju (akt Agencije br. 02-1261 od 02.12.2021. godine); Izjašnjenje privrednog 
društva ,,M-Corona" d.o.o. u stečaju (zavedeno kod AEM pod br. 486/13 od 09.12.2021. godine); 
Rješenje direktora Agencije za elektronske medije (akt br. 02-1261/1 od 27.12.2021. godine) i 
Žalbu privrednog društva ,,M-Corona" d.o.o. u stečaju na Rješenje direktora Agencije za 
elektronske medije (zavedena pod br. 01-40 od 13.01.2022. godine).

SAEM je utvrdio da je postupak koji je prethodio prvostepenom Rješenju pravilno i zakonito 
sproveden i da je Rješenje pravilno i na zakonu zasnovano, a žalba neosnovana.

Zaključci:
Jednoglasno se donosi Rješenje kojim se odbija, kao neosnovana, žalba privrednog društva 

,,M-Corona" d.o.o. u stečaju iz Bara, emitera televizijskog programa „TV Corona", podnesena protiv 
rješenja AEM br. 02-1261/1 od 27.12.2021. godine. Rješenje će biti objavljeno na veb-sajt AEM.

• Tačka 4: Priprema javnog konkursa za raspodjelu sredstava elektronskim medijima 
iz Fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija

Dr Branko Bošković je podsjetio SAEM da je Ministarstvo finansija i socijalnog staranja 
29.decembra 2021.godine uplatilo na posebni žiro račun AEM iznos od 516.056,37€. Ova sredstva
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su namijenjena za raspodjelu sredstava elektronskim medijima iz Fonda za podsticanje pluralizma i 
raznovrsnosti medija namijenjenih komerijalnim i neprofitnim elektronskim medijima za
2021.godinu. Saglasno članu 5 Pravilnika o raspodjeli sredstava iz Fonda, koji je usvojen u julu
2021.godine, propisano je da raspodjelu sredstava vrši SAEM, jednom godišnje, na osnovu javnog 
konkursa, a u roku od 30 dana od uplate sredstava. Smatra izuzetno važnim da se prije 
raspisivanja javnog konkursa raspravlja u cilju što kvalitetnijeg javnog konkursa.

Prof.dr Andrijana Nikolić smatra da za konkurs raspodjele sredstava za 2021.godinu ne 
treba da se primjenjuje uslov propisan članom 9 tačka 11, a to je da emiteru šest mjeseci prije 
raspisivanja javnog konkursa nije „izrečena upravno-nadzorna mjera zbog značajnog odstupanja 
od strukture programa na osnovu koje je dobijeno odobrenje za emitovanje". Istakla je da su 
prethodne dvije godine bile izuzetno teške za sve elektronske medije zbog pandemije izazvane 
koronavirusom.

Rajko Todorović smatra da SAEM za ovaj konkurs treba da favorizuje određene teme koje 
su zapostavljene a to su: kultura, ekologija i ljudska prava.

Milan Radović ima više dilema, a najvažnija je da li Pravilnik može da uvodi nove 
kriterijume koje Zakon o medijima ne prepoznaje. Smatra da kriterijum propisan članom 9 tačka 11 
Pravilnika nije u skladu sa Zakonom o medijima. Što se tiče tema podsjetio je da su one definisane 
članom 20 Zakona o medijima i one integralno moraju biti i u tekstu javnog konkursa.

Edin Koljenović iskazao zadovoljstvo što su uplaćena sredstva i što će se uskoro raspisati 
javni konkurs za raspodjelu sredstava elektronskim medijima iz Fonda za podsticanje pluralizma i 
raznovrsnosti medija. Podsjetio je prisutne da je SAEM u skladu sa zakonom ispoštovao sve zadate 
rokove i usvojio sva potrebna dokumenta iz svoje nadležnosti.

Dr Branko Bošković smatra da je fond da se pomogne svim medijima, ali da će se Pravilnik 
striktno poštovati, pogotovo, po njemu, jedan od najvažnijih zakonom definisanih uslova - 
transparentnost vlasništva.

Goran Vuković je kazao da se slaže sa članicom Andrijanom Nikolić da emiterima i da treba 
pomoći medijima, da bi što veći broj učestvovao u javnm konkursm za raspodjelu sredstava 
elektronskim medijima iz Fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija. Dodao je da će 
AEM za sljedeću sjednicu dostaviti mišljenje u vezi sa članom 9, tačka 11 Pravilnika.

SAEM je zaključio da za raspodjelu sredstava za 2021. godinu se neće primjenjivati uslov 
propisan članom 9 alinejom (b) tačke 11 Pravilnika.

Nadalje SAEM je razmatrao dinamiku aktivnosti za raspisivanje javnog konkursa za 
raspodjelu sredstava iz Fonda za 2021. godinu. Članom 5 Pravilnika je propisano da se javni 
konkurs raspisuje u roku od 30 dana od uplate sredstava iz tekućeg budžeta Crne Gore u cilju 
predvidivosti aktivnosti koje SAEM treba da sprovede u sklopu što efikasnije raspodjele 
obezbijedenih sredstava. Ipak, pokazuje se da je rok od 30 dana kratak za sprovođenje pripremnih 
aktivnosti kako za Agenciju tako i za emitere, posebno u svijetlu neizvjesnosti kada će u toku 
godine predmetna sredstva biti uplaćivana. Zbog toga SAEM je zaključio da se rok od 30 dana 
produži i bude 60 dana.

Zaključci:
Zadužuje se AEM da na osnovu zaključaka za sljedeću sjednicu pripremi Predlog pravilnika 

o izmjeni i dopuni pravilnika o raspodjeli sredstava iz fonda za podsticanje pluralizma i 
raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim elektronskim medijima. Takođe, 
zadužuje se da dostavi mišljenje u vezi člana 9, stav 11, kao i da dostavi listu emitera kojima je u 
prethodnih pola godine izrečeno upozorenje kao upravno-nadzorna mjera.

• Tačka 5: Izmjene Statuta AEM i Poslovnika o radu SAEM
Zaključak SAEM-a sa 279. sjednice, na predlog predsjednika SAEM-a, bio je da se odlože 

izmjene Statuta AEM i Poslovnika o radu SAEM-a koje se odnose na izbor zamjenika, naknadu 
predsjednika i roka za zakazivanje sjednica. Prepoznata je potreba da se Poslovnikom o SAEM 
detaljnije propišu uslovi za zakazivanje sjednica, kao i činjenica da predsjednik SAEM-a ima više 
obaveza i aktivnosti u vezi sa pripremom sjednica i koordinacijom rada Savjeta, te potrebu 
uvećanja njegove mjesečne naknade za 10% u odnosu na ostale članove ovog organa upravljanja.
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Predsjednik je predložio da se Statut AEM i Poslovnik o radu SAEM promijene u dijelu roka za 
zakazivanju sjednica: „Sjednicu Savjeta iz stava 5 ovog člana dužan je da sazove predsjednik 
Savjeta u roku od sedam dana od dana podnošenja zahtjeva za sazivanje sjednice Savjeta", kao i, 
na predlog člana SAEM-a iz jula 2021.godine, izmjenu Statuta AEM da predsjednik ima pravo na 
mjesečnu naknadu uvećanu za 10 odsto.

Predlog je prihvaćen (glasalo je pet članova: tri ZA -  Edin Koljenović, Milan Radović i 
Branko Bošković, PROTIV -  Rajko Todorović i UZDRŽANA -  Prof. dr Andrijana Nikolić).

Zaključci:
Donosi se Odluka o mijenjanju Poslovnika o radu SAEM-a i Odluka o mijenjanju Statuta

AEM.

• Tačka 6: Razno
a) Dvadestogodišnjica Agencije
Goran Vuković je kazao da treba adekvatno obilježiti jubilej dvadeset godina od 

postojanja Agencije. Predlaže formiranje radne grupe za pripremu obilježavanja godišnjice u kojoj 
bi učestvovali i članovi SAEM-a.

b) Zahtjev Raj ka Todorovića
Rajko Todorović smatra da SAEM treba da djeluje na sve malverzacije u medijskom 

prostoru Crne Gore i da ima jednake aršine za sve. Smatra da je javni servis Televizija Crne Gore 
napravio katastrofalnu grešku, odnosno krivično delo. Kazao je da se konsultovao sa advokatima 
koji kažu da je kazna tri godine zatvora za objavljivanje lažne vijesti koja je mogla da ima pogubne 
posledice, da je pucano na crnogorsku policiju. Kaže da je dokazano da je ta vijest bila lažna. 
Nadalje, kaže da javni servis treba da bude oličenje istinitosti, čestitosti i uzor svim ostalim 
medijima. Ističe da ne vidi razlog ako je opomenuta Gradska televizija, da se ne uradi i sa javnim 
servisom. Moli SAEM da se nađe akekvatna mjera, da se opomene i da se crnogorskoj javnosti 
ukaže na katastrofalnu grešku, tj. traži da SAEM pokrene proceduru. Kazao je da Televizija Crne 
Gore se nije ni izvinila crnogorskoj javnosti.

Edin Koljenović je kazao da je SAEM već o ovome raspravljao i imao jednoglasan 
zaključak da SAEM apeluje na sve elektronske medije da se pridržavaju novinarskih i profesionalnih 
standarda u svom izvještavanju i da objavljuju samo provjerene i vjerodostojne informacije i da 
svojim izvještavanjem doprinose smirivanju tenzija i očuvanju mira i sigurnosti. Tada je poslato i 
saopštenje sa sjednice. Kada su u pitanju mediji, SAEM se prvenstveno bavi Zakonom o 
elektronskim medijima i Pravilnikom o programskim standardima kao podzakonskim aktom koji 
definiše programske standarde. Procedure se mogu pokrenuti isključivo na osnovu zakonske 
regulative, po pritužbi ili po službenoj dužnosti. Nakon toga postoji prvostepena i drugostepena 
odluka. Naglasio je da se SAEM ne bavi krivičnom odgovornošću, time se bave tužilaštvo i sudovi.

Branko Bošković je kazao da SAEM može samo da traži mišljenje od stručnih službi AEM 
da li su kršeni profesionalni standardi.

Prof.dr Andrijana Nikolić je podsjetila SAEM na zapisnik sa 276. sjednice SAEM, održane 
14.septembra 2021.godine, kada se raspravljalo o istoj temi.

Zaključak:
Zadužuje se AEM da dostavi mišljenje da li je došlo do kršenja programskih standarda.

c) Zahtjevi ASK-a
Agencija za sprječavanje korupcije je od SAEM-a tražila dokumentaciju sa sjednice na 

kojoj je izabran predsjednik SAEM-a dr Branko Bošković (Akt zaveden kod AEM pod br. 01-1241 od 
29.11.2021.g.), kao i dokumentaciju o imenovanju Gorana Vukovića za direktora AEM (akt zaveden 
kod Agencije pod brojem 01-1305 od 13.12.2021.g.). Obavijestili su SAEM da je u toku postupak 
za utvrđivanje sukoba interesa javnog funkcionera Gorana Vukovića, odnosno postupak za 
utvrđivanje ugrožavanje javnog interesa koje upućuje na postojanje korupcije u slučaju izbora 
predsjednika Savjeta dr Branka Boškovića.
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Dr Branko Bošković je kazao da im je dostavljena tražena dokumentacija i sobzirom da 
SAEM nije obaviješten o ishodu postupka, a prošlo je mjesec dana, predlaže da se ASK-u pošalje 
dopis i zatraži informacija.

Zaključak:
Zadužuje se AEM da pripremi dopis Agenciji za sprječavanje korupcije i zatraži informaciju o 

ishodu pokrenutih postupaka.

d) Elektronske ID kartice
Dr Branko Bošković je zatražio od AEM ID kartice za ulazak u prostorije AEM (elektronski 

sistem ulaska).

Zaključak:
Zadužuje se AEM da napravi ID kartice za članove SAEM-a.

e) Tonski snimci sjednica SAEM-a
Dr Branko Bošković je podnio inicijativu da se snimci sa sjednica čuvaju u elektronskoj 

arhivi. Naime, SAEM je u decembru 2015.godine donio odluku da se snimci, potrebni sekretarki za 
izvještaje, ne čuvaju.

Zaključak:
SAEM će na početku svake sjednice donositi odluku o tome da li će se sjednice snimati.

Sa sjednice će biti poslato saopštenje za javnost. 
Sjednica je završena u 10.15 sati.

Zapisnik sastavila 
Ranka Novaković

medijeSavjeta
dsjednik

lektronske 
šković
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